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YAYIN
YÖNETMENiNDEN
2010’lu yılların başlarını 
hatırlar mısınız? Real 
Madrid ve Barcelona 
dışında bir takımın esamesi 
okunmaz, Avrupa’da önüne 
gelenleri devirirlerdi. 

Bu sene buna benzer bir 
senaryoyu ligimizde ve 
Avrupa’da, Galatasaray ve 
Fenerbahçe özelinde şahitlik 
ediyoruz. İki takım da ligde 
milli aradan önce namağlup 
şekilde yollarına devam 
ediyor. Bizler için önemli 
nokta ise iki takımımızın 
Avrupa’daki başarıları 
oldu. 2. maçlar sonunda 
yollarına namağlup devam 
eden iki güzide kulübümüz 
inşallah bizleri daha da 
gururlandıracaktır.

Yaprak dökümünün olduğu 
bir “Eylül-Ekim” ayı 
geçirdik. Milli Takım’da 
Kuntz’un yerine Montella 

getirilirken; Trabzonspor’da 
Bjelica, Beşiktaş’ta Şenol 
Güneş dönemi sona erdi. 
Özellikle Ahmet Nur Çebi ve 
ekibinin yanlış bir yönetim 
politikası izlediği için 
taraftarlardan sert tepkiler 
aldı.

Gündeme gelen play-off 
konusu, Squash ile ilgili 
doyurucu bir yazı, snooker 
dünyası ve diğer spor dalları 
için yine çok kıymetli 
isimlerin yazıları sizinle 
olacak.

Farklı bakış açıları ve 
tanımlamalarıyla, eğlenceli 
ve bilgili içerikleriyle 
Protokol Tribünü’nün yeni 
sayısı yine dopdolu!

Keyifli okumalar…

BURAK ÖZGÜL
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Luka 
Vuskovic

Takım: Hajduk Split
Mevki: Santrafor
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Müslüm
GÜLHAN

GS, FB, BJK, 
Şampİyonlar Lİgİ
ve kadro 
mühendİslİğİ

 “UEFA 2023-24 sezonunda Şampiyonlar 
Ligi, Avrupa Ligi ve Konferans Ligi organizasyonlarından 
toplam 3,5 milyar Euro’luk brüt gelir bekliyor. Elde 
edilecek bu gelirden masraflar (giderler) ve UEFA 
organizasyon payları düşüldükten sonra kalan kısım olan 2 
milyar 732 milyon Euro (yüzde 78) bu organizasyonlarda 
oynayacak kulüplere dağıtılacak. 

UEFA 2023-24 sezonunda Şampiyonlar Ligi, Avrupa 
Ligi ve Konferans Ligi’nde oynayacak kulüplere 
dağıtacağı ödül 2 milyar 32 milyon. Şampiyonlar Ligi 
parasal ödüllerinin yüzde 25’lik kısmı olan 500,5 milyon 
Euro’luk tutar kulüplere başlangıç ücreti olarak 32 
takımdan her biri 15 milyon 640 bin Euro hoş geldin 
parası kazanacaktır.  Ayrıca kulüplere galibiyet başına 2,8 
milyon Euro, beraberlikte ise 930 bin Euro verilecektir.

Gruplardan çıkma başarısı gösteren takımlara ise kulüp 
başına 9,6 milyon Euro bonus ödemesi yapılacak. 
Çeyrek finale kalan kulüplere 10,6 milyon Euro, Yarı 
finale yükselen kulüplere 12,5 milyon Euro, finale çıkan 
takımlara 15,5 milyon Euro ve finali kazanan şampiyona 
ilave 4,5 milyon Euro daha ödeme yapılacaktır.”

Türkiye’de kulüpler TL kazanıp Euro ödeme yapılıyorlar, 
aradaki kur farkından ortaya çıkan zarar tabii ki kulübün 
hanesine yazılmaktadır. Hani bunu bankalara borç 
yapılanmasında TL bazına çevirmek bir başarı gibi 
görünse de süreç kulüplerin aleyhine işlemektedir.

O zaman ortaya yeni bir işletme modeline ihtiyaç olduğu 
çıkmaktadır.

Üretime yönelik bir işletme modeli: Alt yapıdan 
başlayıp bir üretim mekanizmasını organize ederek, 
buna bütünleşmiş bir şekilde düşük maliyetli genç 
oyuncuları bulup geliştirip her iki oyuncu birlettiği 
ile, yine bu başarıya entegre 
olacak yüksek kalitede ve 

nispeten maliyetli oyuncular-sürecin ‘tudor’ 
oyuncuları olacağından hem genç oyuncuların 
gelişimine katkı sağlayacaklar hem başarı sürecinin 
kısalmasına ve oyun aklı olmaları nedeniyle sürecin 
doğru yönetilmesine katkı sağlayacaklar. 

Ülke takımlarının başarıdaki temel stratejisi lig 
şampiyonluğu doğrultusunda şampiyonlar Ligi 
ve Avrupa kupaları olmalıdır. Çünkü, Euro bazlı 
katma değer yaratacak tek yer var o da Şampiyonlar 
Ligi başta olmak üzere Avrupa kupalarında kalıcı 
olmaktır.

Avrupa kupalarında kalıcı olmanın iki önemli gelir 
kalemi vardır. Birincisi; gruplara kalarak buradan 
ve daha sonraki üst eleme turlarında kalıcı olmak ve 
buradan başarı odaklı Euro bazlı gelir elde etmektir. 
İkincisi ise; daha önce belirtiğim üretim mekanizması 
içinde sıfır maliyetle yetişen alt yapı oyuncuları ile 
düşük maliyette alınan genç oyuncuların bu pazara 
sunarak bonservislerini yüksek ücret karşılığında 
satılarak yine Euro bazlı gelir elde etmektir.

Bu iki kalem girdi olarak kulüplere ciddi kaynak 
transferine neden olur.

Ama kulüplerin yönetim ve transfer politikalarına 
baktığımızda durum bu stratejiden oldukça 

uzak görünmektedir.

Sevgili Tuğrul Akşar’ın sayıları 
üzerinden mali tabloyu 
net ortaya koyalım 
ki ne anlatmaya 
çalışacağımız daha 
iyi anlaşılsın.

4



Öncelikle kulüplerdeki yapısal sorunları düzeltecek ve 
bu işletme modeli üzerinden kurumsal bir yapıya sahip 
değiller. Ayrıca, yine bu yapısal sorunları program ve 
profesyonel kadro üzerinden çözecek ve yönetecek ne 
bir başkan ne de bir yönetici bulmak mümkün değil. 
Süreç tamamen menajerler üzerinden yürütülmekte 
ve futbolcu maliyetleri olması gerekenin çok üstünde 
olduğundan herhangi bir gelir elde etmeyi bırakın-süreç 
sonunda futbolcu bedava bonservis ile gönderilerek 
ciddi mali kayıplar yaşanmaktadır.

Geldiğimiz noktada; menajerlerin müdahalesine kapalı 
ama doğru-iş birliği yapılabilecek sınırda olan bir kadro 
mühendisliği denilen kavram ortaya çıkmaktadır.

Ülkemizdeki teknik direktörlerin tamamına yakını 
sistematik ve taktiksel bütünlük yerine-böyle bir kurgu 
yok-oyuncu ilişkileri ve yetenekleri üzerinden sonuç 
almaya çalışmaktadırlar. Bu artık bir sitem haline geldi.

Bu işleyiş neticesinde, Galatasaray’ın iki senedir ve 
Fenerbahçe’nin de bu sene yaptığı kadro kalitesinin 
arttırma politikası artık-mecburen sonuç vermeye 
başladı.

Galatasaray, geçen sene Icardi, Oliveira, Torreira 
ve Mertens ile başladığı kaliteli oyuncu yatırımı 
sayesinde şampiyon olarak ve yerel bazda gelirlerini 
arttırarak bir karşılık bulmayı başardı. Bu sene ise 
Kerem Demirbay, Ndombele, Ziyech, Zaha, Ancelino 
ve Sanchez ile Şampiyonlar Ligindeki ön eleme ve 
play-off başarısı neticesinde kaldığı grup maçlarında 
skor ve oyun bakımından istediği sonuçları 
alması nedeniyle-gereken katma değer 
girdisine de sebep olarak kulübü sportif ve 
mali açıdan kısa dönemi kapsayacak şekilde 
istikrara ve sürdürebilir başarıya götürdü.

Bu bir başarıdır.

Aynı stratejiyi bu sene Fenerbahçe 
uygulamaya başladı-ki aslında 
kadro kalitesine 
yatırım 
her zaman Fenerbahçe için temel 
politika olmasına rağmen son 5 sene içinde 
bundan uzaklaşarak bir kriz süreci yaşamasının 
sonucunda-olması gerekene tekrar dönerek 
çok önemli ve kaliteli oyuncuları transfer ederek 
sürecin içine başarıyla girmiş oldu. 

Haliyle Fenerbahçe de bu yıl Dzeko, Tadic, Cengiz, 
Fred, Kent, Szymanski, Djiku, Becao, ve Livakovic ile 

şampiyonluk üzerinden beklenen başarıyı kazanmak 
isteyerek, Şampiyonlar Liginde kendine yer edinmeye 
çalışacaktır. Ezeli rakibinin ve rekabetinin getirdiği 
noktada; tüm takımlara olduğu gibi kendisi de rekabet 
açısından önemli bir hedef haline gelmiştir.

Kadro maliyetlerine baktığımızda bu maliyetlere cevap 
verecek sponsorluk veya TV gelirleri ile maç günü 
gelirlerinden oluşması mümkün değildir. Ancak ve 
ancak Şampiyonlar Ligi üzerinden Avrupa kupalarında 
kalıcı olarak en az çeyrek finale kadar varacak bir 
kurguyu dizayn etmek gerekmektedir.

İşte sonuç olarak Beşiktaş’ın geldiği durum…

Galatasaray ve Fenerbahçe’nin aksine BJK-Güneş ve Çebi 
organizasyonunun sonucunda transfer ve saha içi kurgusu 
bakımından yetersizlik yaşamaktadır. Şenol Güneş’in basın 
toplantısında itiraf ettiği gibi bir türlü oynatamadığı (zor 
maçlara saklıyormuş) futbolcuya-Onana’ya 5,3 milyon 
Euro verdirilmesiyle birlikte, Seri-A oyuncusu Rebic ile 
ve Premier Lig oyuncusu Chemberlain’ni bir türlü nasıl 
oynatması gerektiği üzerine sıkıntı yaşaması-ki Rebic 7-9 
ve 10 numara ve Chemberlain ise 8 ve7 numara oynama 
kapasitesine sahip iken-hala basın toplantısında her iki 
oyuncuyu da sadece tek bir mevkiye sıkıştırıp bunun 
üzerinden değerlendirme yapması hala BJK’nin hangi 
aşamada olduğunun kanıtıdır. Kaliteli oyuncu sayısının 
artmasının kendisi için sıkıntı yarattığını itiraf etmesi de 
ayrı bir tartışma konusu.

 Ve Afrika Kupasına 8 oyuncusu gitmesine rağmen-
bu olayın bir kaosa neden olacağı uyarılarına kulak 
kapatarak-menajerlerin egemenliği altında günü 
kurtarma üzerine yapılan transferlerle gelinen nokta 
da artık kulübe, taraftara ve camiaya ciddi zararlar 

vermektedir.

Galatasaray şu ana kadar nerdeyse 30 
milyon Euro’luk bir gelir elde ederek 

transfer ettiği oyuncuların 
ön maliyetlerini 
kapatırken, 

Beşiktaş ise sadece Onana ’ya verdiği parayı 
nasıl ve nereden çıkartacağına dair en ufak 
bir stratejiye sahip değil. Ki aynı paraya 
Tadic’i almayarak sürecin sıradanlaşmasına 
da neden oldu.

Kadro kurmak mühendisliktir. Ne filozof 
(!) söylemleri üzerinden ne de tüccarlık 
zihniyetiyle yapılacak kadar basit bir 
kurguya sahip değildir.
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Ekim ayı ile sonbaharı kucaklıyoruz. Yeni 
bir ay yeni bir sayı diyerek bilgisayarın 
başına geçtim. Pencerede, az önce yağan 
yağmurdan kalma damlacıkların akışı var, 
aklımda ise bu aya özel ve güzel bir yazı 
planı. Böyle bir giriş sonrası, romantik 
bir spor yazısı bekleyenlere kötü haberim 
var, öyle bir yazı çıkmıyor bu ay… Biraz 
bilgilendirici bir yazı ile başlayacağım 
Ekim ayına. Çünkü üniversite adayı sporcu 
gençlerin ve ailelerin bu yazının içeriğini 
bilmesi gerek. 

Üniversiteler akademik yıl açılışlarını 
yapmaya başladılar. Öğrenciler, hayatlarının 
yeni bir dönemine adım atıyorlar. Uzun 
bir yolculuk onları bekliyor. Üniversite 
eğitimi aslında kariyer sürecinin önemli 
bir parçasını oluşturuyor. Öğrenci adayları 
üniversite hayatları sürecinde akademik bir 
donanım elde ediyorlar. Ancak üniversite 
eğitiminin yalnızca akademik bilgi ve 
birikimden ibaret olmadığını bilmek 
gerekiyor. Üniversite öğrencilere farklı 
bir bakış açısı sunuyor.  Kişisel gelişim 
anlamında önemli bir katkı sağlıyor. Kendi 
ayakları üzerinde durabilme fırsatı veriyor. 
Üniversite eğitimleri süresince değer 
üretmeyi başaran öğrenciler bunu kariyer 
hayatına da yansıtıyorlar. Kimi öğrenciler 
kendi girişimlerini hayata geçiriyorlar ve 
21. yüzyılın ihtiyaçlarına bu şekilde çözüm 
üretmeyi seçiyorlar. Üniversite mezunları 
için daha geniş bir istihdam alanı olduğu 
zaten biliniyor.

Elit düzeyde spor yapan birçok sporcu, 
kariyer planlamasını spor hayatı devam 
ederken maalesef oluşturamıyor. Spor 
hayatını noktaladığı anda, onlar için artık 
bu planlama çok geç olabiliyor. Aslında 
kariyer olarak tanımlanan kavram; yaşamın 
birçok alanını kapsıyor. Aile ilişkileri, 
sosyal statü, arkadaş çevresi, ait olunan 
gruplar, akademik hayat gibi birçok unsur 
kariyerle doğrudan ilişkilendiriliyor. Elit 
sporcuların, ilgi alanları ve yatkınlıklarını 
saptamak ve bu doğrultuda bir yol haritası 
çıkarabilmek önem taşıyor. Bölüm seçimi, 
üniversite seçimi gibi kritik kararların bu 
dönemde verilmesi gerekiyor. Böylelikle 
doğru zamanda doğru adımları atarak 
hedefe ulaşmak mümkün olabiliyor. 
Son zamanlarda sporcular için kariyer 
planlamalarını yönetecek ekiplerin sayısının 
bundan kaynaklı artış gösterdiğini 
söyleyebilirim. Sporcular içinse çok 
önemli ve doğru bir ihtiyaç. Hem 
spor hayatı devam ederken 

hem de bittikten sonraki süreci doğru, 
planlı ve sistemli programlamak gerekiyor. 
Özellikle eğitim hayatlarını planlayabilmek 
ciddi bir profesyonellik gerektiriyor. Bu ayki 
yazımda, biraz bu konular hakkında bilgi 
vermek istedim.

Son zamanlarda özellikle basketbol 
branşı özelinde, altyapılardan birçok 
sporcunun Amerika’nın kapısını çaldığını 
ve şanslarını orada devam ettirmek 
istediklerine tanıklık ediyoruz. Basketbol 
bursu ile Amerika’da, üniversitelerin 
farklı lig takımlarında yer alarak, hem 
profesyonel spor kariyerleri için iyi bir 
basamak oluşturmak hem de akademik 
anlamda kendilerini geliştirebilecekleri bir 
üniversiteden mezun olmak istiyor artık 
sporcular ve aileleri. Amerika’da sporculara 
sunulan fırsatlar, ekonomik olarak yüksek 
bütçeli üniversitelerde burslu olarak 
devam edebilmeleri, aynı zamanda sportif 
anlamda her alanda profesyonel bir çatıya 
sahip olması son zamanlarda sporcuların 
hayal dünyasında daha fazla yer edinmeye 
başladı diyebiliriz. Türkiye’de elit seviyede 
spor yapan birisi için, iyi bir üniversitede 
eğitim almak ve profesyonel spor hayatına 
devam edebilmenin ne kadar zor olduğunu 
biliyoruz. Bunu başarabilen sporcular elbet 
var ama devam ettiremeyen sporcuların 
sayıları küçümsenemeyecek kadar çok!

AMERİKA TARZI ÜNİVERSİTE 
– SPOR İLİŞKİSİ 
MÜMKÜN MÜ?
2023 verilerine göre şu anda 
Türkiye’de 206 üniversite 
bulunmakta. Bunların 129’u devlet 
üniversitesi, 77’si vakıf üniversitesi. Sayıları 
her geçen gün artan vakıf üniversiteleri, 
kuruluş yıllarının ilk dönemlerinde 
“sporcu bursu” ile elit sporcuları 
üniversitelerine kabul 
ediyordu. Burada yapılmak 
istenen, elit sporcuların 
okul takımlarında yer 
alması, öncelikle 
Türkiye 
Üniversite 
Sporları 

Federasyon’u 
yarışlarında 

başarılı olan takımlar ve 
bireysel sporcular çıkartmak 
ve daha sonra Avrupa 

Aysel
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Şampiyonaları’nda başarılı olmak ve üniversitelerin 
reklamlarını yapabilmekti. Birçok üniversitenin 
Avrupa’da şampiyon olan takımlarının başarılarını zaman 
zaman bulundukları şehrin billboardlarında görebiliyoruz.

Bu üniversitelerin birçoğu İstanbul’da yer alıyor. 
Ön görüşme ile belli kriterlere uygun 
olan elit sporcuları, sınav 
sonuç puanlarına göre 
tercihen istedikleri 
fakültelerin 
bölümlerinde 
eğitim hayatları 
boyunca ücretsiz 
okuyabilecekleri 
bir sistem bu. 
Özellikle yeni açılan 
vakıf üniversiteleri, 
sportif anlamda 
başarılı olmak ve bu 
başarılarını bir reklam 
olarak kullanabilmek 
adına sporcu bursunu 
daha aktif kullanan 
okullar olduklarını 
söyleyebilirim. 
Bu bağlamda Türkiye’de yer alan vakıf 
üniversitelerinin farklı branşlarda Avrupa’da hem bireysel 
hem de takımlarda başarılı olduklarını biliyoruz. Sistemin 
içerisinde hala aksayan noktaların olduğunu çok açık 
bir şekilde söyleyebilirim. Profesyonel spor hayatına 
devam eden bir sporcunun, aynı zamanda akademik 
olarak üniversite hayatının içerisinde aktif rol oynaması 
maalesef çok zor. Antrenman programları ile ders 

saatleri bir sporcunun her iki tarafı da beraberinde 
yürütebilmesine imkân tanımıyor. 

Bu yüzden Amerika tercihi daha 
aktif olarak değerlendirilmeye 

başlandı diyebiliriz. 
Amerika’da sistem, 
sporcuların hem okul 

takımında aktif rol 
oynamalarını, hem de 

üniversite hayatını beraber 
götürebilmesi üzerine kurulu. 

Takım koçları, sporcularının not 
ortalamasından, devam 

süreçlerine, derslerindeki başarılarından, sınav 
dönemlerine kadar her şeyi takip edebiliyor. Türkiye’de 
ise sistem birbirinden bağlantısız, kulüp ve üniversite 
olarak ikiye ayrılıyor. Bu yüzden de ikisini bir arada 
götürebilmek oldukça zor bir hal alabiliyor. Farklı 
branşlarda yüzlerde genç, bir yol ayrımına girmek 
zorunda kalabiliyor. Artık ailelerde bu bilincin 

farkında olduklarından dolayı gerek Türkiye’de yer alan 
üniversiteleri gerekse Amerika’da yer alan okulları daha 
detaylı araştırıyorlar.

Peki Türkiye böyle bir sisteme hazır mı ya da Amerika 
benzeri Üniversite-Spor ilişkisi ülkemize entegre 
edilebilir mi? Maalesef bu konuda biraz karamsarım 
ve bunun kültür, eğitim ve sportif kodlarımıza uygun 
olduğunu söyleyemeyeceğim.

MİLLİ 
SPORCU BURSU
Gençlik ve Spor 
Bakanlığı, konunun 
ne kadar önemli 
olduğunu fark 
etmesi 2020 yılına 
denk geliyor 
diyebilirim. Elit 

düzeyde spor yapan 
gençlerin, diledikleri 
üniversitelerde burslu 
okuyabilmeleri adına 
başlattıkları proje 
hakkında çok kısa 
bilgiler vermek 
istiyorum.

2020 yılı eğitim öğretim 
öneminin başında, Gençlik ve Spor Bakanlığı, 28 

vakıf üniversitesi ile bir anlaşma imzaladı. Uluslararası 
seviyede başarı kazanan elit sporcular, artık vakıf 
üniversitelerinde tam burslu eğitim görebileceklerdi. 
Zaten daha önceki dönemlerde Vakıf Üniversiteleri’nin 
başlattığı bu projeye, Gençlik ve Spor Bakanlığı 
bir nevi farklı bir protokolle devam ettirmiş oldu. 
Önceki dönem Gençlik ve Spor Bakanı Dr. Mehmet 
Muharrem Kasapoğlu, Bakanlık merkez binada 
düzenlenen bir törende, “Vakıf üniversitelerinden Türk 
sporuna yükseköğretimde yüzde yüz destek” temalı 
çalışmanın mutabakat metnine, 28 vakıf üniversitesinin 
temsilcileriyle birlikte imza attı.
Peki bu bursa milli sporcular nasıl başvuru 
yapabilecekler;
Milli Sporcu bursu başvurusu, dilekçe ve ekleriyle birlikte 
ilgili federasyon başkanlığına yapılıyor. Tüm dilekçe ve 
formlar www.millisporcubursu.gsb.gov.tr adresinde yer 
alıyor. Başvuru sonucu Gençlik ve Spor Bakanlığı’nca 
ilgili sporcuya yazılı olarak bildiriliyor. Gençlik ve 
Spor Bakanlığı tarafından başvurunun kabul edildiğine 
dair yazının alınması ve alınan kabul yazısı ile Vakıf 
Üniversitesine başvurulması gerekiyor. Başvurusu kabul 
edilenlere Gençlik ve Spor Bakanlığı tarafından verilecek 
resmi yazı (kabul yazısı) ile mutabakat kapsamında 
yer alan Vakıf Üniversitesine Milli Sporcu Bursu’ndan 
yararlanmak için başvuruda bulunabiliyorlar.
Milli Sporcu Bursu Başvurusu Şartları Neler?
Milli Sporcu Bursu’na aşağıda verilen 1.Grup, 2.Grup 
ve 3.Grup’ta yer alan Milli Sporcularımız başvuruda 
bulunabilirler.
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1.Grup
Olimpiyat, Paralimpik ve Deaflimpik Oyunları, 
Gençlik Olimpiyatları, Olimpik ve Paralimpik spor 
dallarının büyükler kategorisindeki Dünya ve Avrupa 
Şampiyonası Finalleri, Dünya ve Avrupa Şampiyonası 
yapılmayan spor dallarının büyükler kategorisindeki 
Dünya ve Avrupa Kupaları Finallerinde madalya 
kazanan sporcular.

2. Grup
Olimpik ve Paralimpik spor dallarında Ümitler, 
Gençler ve Yıldızlar kategorisindeki Dünya ve 
Avrupa Şampiyonası Finalleri, Dünya ve Avrupa 
Şampiyonası yapılmayan spor dallarının Ümitler, 
Gençler ve Yıldızlar kategorisindeki Dünya ve 
Avrupa Kupaları Finalleri, Avrupa Oyunları, 
Üniversite Oyunları, Akdeniz Oyunları, İslam 
Oyunları, Avrupa Olimpik Gençlik Yaz ve Kış 
Festivalleri, FISU (Uluslararası Üniversite Sporları 
Federasyonu) tarafından düzenlenen 
Dünya Şampiyonaları’nda madalya 
kazanan sporcular ve 
Olimpiyat, Paralimpik ve 
Deaflimpik Oyunları 
ile Gençlik 
Olimpiyatları’na 
katılan sporcular.

3. Grup
Olimpik ve Paralimpik spor dallarında düzenlenen 
ve uluslararası federasyonların yarışma takviminde 
yer alan, ferdi spor dallarında en az 16 ülke sporcusu, 
takım sporlarında en az 9 ülke takımının katıldığı 
uluslararası yarışma ve turnuvalarda madalya kazanan 
sporcular ile Olimpik ve Paralimpik spor dallarının 
Büyükler, Ümitler, Gençler ve Yıldızlar kategorilerinde 
düzenlenen Avrupa ve Dünya Şampiyonası finalleri 
ile Dünya ve Avrupa Şampiyonası yapılmayan spor 
dallarının büyükler, ümitler, gençler ve yıldızlar 
kategorilerindeki Dünya ve Avrupa Kupaları finallerine 
katılan sporculardan oluşmakta.
2023-2024 eğitim öğretim dönemi protokolünden 
tam 75 vakıf üniversitesi ile anlaşma yapılmış. 
Gençlik ve Spor Bakanlığının protokolünün yanında, 

vakıf üniversitelerinin de hazırlamış olduğu kendi 
iç protokolleri bulunmakta. Zaten Bakanlık, bizden 
olur yazısını alsanız bile, gitmek istediğiniz Vakıf 
Üniversitesi ile mutlaka bir ön görüşme gerçekleştirin 
diyor. Geçtiğimiz 3 yıllık eğitim-öğretim döneminde 
tam 247 elit sporcu bu protokol kapsamında vakıf 
üniversitelerine yerleştirilmiş. Bu dönem yerleşecek 
öğrenci sayılarını maalesef bulamadım fakat, 100’ün 
üzerinde olduğunu tahmin edebiliyorum. 
Artık elit sporcular ve spor geçmişi olan tüm 
öğrenciler, sonraki senelerde gitmek istedikleri vakıf 
üniversitelerinin sporcu burs protokollerini çok iyi 
araştırarak tercih yapmaları gerek. Böylelikle akademik 
kariyerlerini vakıf üniversitelerinden yana kullanmak 
isteyenler için eğitim daha ekonomik bir hal alabilir. 
Burada en önemlisi, elit sporcuların hangi bölümü 
okumak istedikleri ve spor hayatı bittikten sonra mezun 
olduğu bölüm ile ilişkili nasıl bir planlama yapmak 
istedikleri. Bu bağlamda üniversitelerin akademik 
kadrolarını, imkanlarını, mezun olduktan sonraki 
iş süreçlerini de çok iyi araştırmaları gerek. Sadece 
akademik olarak da değil, beklenti okul takımlarında da 
yer almaları ve sportif anlamda üniversite 

takımlarında başarılı olabilmekse, 
okulun spor tesislerinden, teknik 
ve idari kadroya kadar bilgi 
sahibi olup ona göre tercih yapması 
da beklentiler arasında. Türkiye’de 
Vakıf Üniversiteleri’nde, bu işi çok iyi 

bir seviyeye taşıyan okullarımızın 
sayısı gün geçtikçe artmakta. 

Tesisleşme, kurulan yapı, 
ileriye dönük sportif 

planlama, 

Türkiye 
ve Avrupa’da yarışmalarda başarılı 

olma istekleri, okullarda sistemin 
daha profesyonel kişiler tarafından 

yürütülmesi gerçeğini doğuruyor. Bu tek başına 
yeterli mi, asla! Sporcunun okula devam edebilmesi, 
okulun sosyal imkanlarından ve kişisel gelişimini 
katkı sağlaması için kulüplerle bir iş birliğinde 
olmak kaçınılmaz bir son. Kulüplerinde bu konuda 
sporcularını desteklemeleri, akademik kariyer yolunda 
ellerinden gelen destekleri sağlamaları gerekiyor. Fakat 
profesyonel çatı altında bazen bu dengeyi sağlamak 
neredeyse imkânsız hale gelebiliyor. Antrenman 
saatinde, sporcu derse mi gitmeli ya da maç günü 
sınava mı gitmeli gibi sorunlar baş gösterebiliyor. Bu 
yüzden kurulacak sistemi en alttan en üste doğru inşa 
edilmesi en sağlıklı yöntem diyebiliriz. Bunun için yine 
bahsettiğim gibi; eğitim, spor, kültür kodlarımızı doğru 
planlamak ve sistemi en alttan kurmak gerekli diye 
düşünüyorum.
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O, En İyi Avrupalı Genç Sporcu

KUZEY
  TUNÇELLI

.

Genç yüzücü Kuzey Tunçelli; İstanbul’da gerçekleştirilen 
Avrupa Olimpiyat Komiteleri (EOC) 52. Genel Kurulu’nda, 

“12. Piotr Nurowski En İyi Avrupalı Genç Sporcu Ödülü”nü 
almaya layık görüldü. Avrupa’da tüm amatör spor branşlarında 
2023 yılında elde edilen başarıların değerlendirilerek verildiği 

EOC Piotr Nurowski Ödülü, Fenerbahçeli Milli yüzücü 
Kuzey Tunçelli, ritmik jimnastik branşından Alman Darja 

Varfolomeev ile paylaştı. Sporcumuz ödülü Uluslararası 
Olimpiyat Komitesi Başkanı Thomas Bach’ın elinden aldı.

Kuzey Tunçelli, 2023 yılında Dünya Gençler Yüzme 
Şampiyonası’nda mücadele ettiği 800 metre ve 1500 metre 

serbest stillerinde rekor kırarak şampiyon olarak tarih yazdı. 
İki stilde de Paris 2024 Olimpiyat kotasını elde etti. 1500 metre 

serbest stilde 2023 Avrupa Gençler Şampiyonası’nı kazanarak 
Avrupa Gençler rekorunu elde eden Kuzey, ayrıca EYOF 

Maribor 2023 1500 metre serbest stilini kazanarak yine yeni bir 
festival rekoru kırmayı başardı.



Ayten
KEÇECİ

SQUASH
FEDERASYONU
HAYIRLI OLSUN

20 Haziran 2023 tarihinde 
Gelişmekte Olan Spor Branşları 
Federasyon seçimi yapılmıştı. 
Yapılan seçim ile birlikte federasyon 
özerk olarak kuruldu. 12 kişilik kurul 
yetkilileri ile birlikte bünyesinde squash, korfbol, 
kriket, dalga sörfü, paintball ve kuraş branşları olan 
federasyonumuzun alt kurullarını oluşturma çalışmaları 
devam ediyor. Özerk olması sebebiyle yeni ofis adresine 
taşınacak olan federasyonumuzun taşınma süreci 
de gerçekleşiyor. Covid-19 salgını döneminden beri 
yapılamayan Türkiye şampiyonalarının 2023 yılı bitmeden 
organize edilmesi planlanıyor. 

Gelecek sene Paris’te yapılacak yaz olimpiyatlarından 
sonra, kural gereği, tüm federasyonlar seçim yapmak 
durumundalar. Federasyonumuzda da yine olimpiyatların 
tamamlanmasından sonra Ağustos veya Eylül 2024 
tarihinde seçime gidecektir. Yapılacak seçim sonrasında 
seçilecek federasyon kurulu 4 yıl görevde kalacaktır. 
Bu nedenle Haziran ayında yapılan seçim ile oluşan 
federasyon kurulu gelecek yılki seçim tarihine kadar 
görevlerine devam edeceklerdir. 2024 yılı seçiminden 
sonra federasyonumuzun kurul ve alt kurullarında görev 
yapacak yetkililerin özellikle squash sporumuz ile ilgili 
çalışmaları başarılı şekilde organize edeceğine

inanıyorum. Federasyonumuzun squash eğitim kurulunda 
yer almaya devam ederek, antrenör ve hakem
 yetiştirilmesi konularına destek vermeye devam etmeyi 
arzu ediyorum.

Federasyonumuzun özerk yapısının squash’ın gelişmesine 
ve daha fazla yaygınlaşmasına katlı sağlayacağına eminim.

DÜNYA SQUASH ŞAMPİYONALARI
Türkiye’de federasyon yapısındaki değişim ve oluşumdan 
dolayı herhangi bir şampiyona ve eğitim yapılamazken, 
Dünya Squash Federasyonu tarafından organize edilen 
turnuvalar tüm hızı ile devam ediyor. 5 Ekim tarihinde 
tamamlanan son şampiyona 19. Asya Oyunları.
19. Asya Oyunları, Çin’in Zhejiang eyaletinin merkezi 
Hangzhou kentinde yapıldı. 23 Eylül’de başlayan Asya 
Oyunları, 45 ülkeden 12 binden fazla sporcu, 40 spor 
dalından oluşan bir program kapsamında mücadele etti. 
Squash’ın da olduğu bu büyük organizasyonda tekler ve 
çiftler mücadeleleri yapıldı.
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Teknolojik gelişmeler sayesinde tüm şampiyonaları canlı 
izlemek mümkün olmaktadır.
Asya Oyunları squash maçlarını canlı yayınlayan kanallar:

 • CCTV ve Yangshipin uygulaması-Çin 
 • Japonya’da TBS TODAY TV
 • Hindistan’da Sony LIV (Sony Spor Ağı) 
 • MediaCorp Kanal 5 ve Singapur’daki mewatch.sg 
 • Endonezya’da MNCTV, RCTI, iNews TV ve Vision+ 
  • Kore Cumhuriyeti’nde KBS, MBC, SBS ve TV   
   Chosun 
 • Malezya’da RTM ve Astro

Şampiyonada dereceye girenler:
Tek erkekler şampiyonu: NG Eain Yow (Malezya)
Tek kadınlar şampiyonu: SIVASANGARI Subramaniam 
(Malezya)
Karışık çiftler erkekler 
şampiyonu: 
KARTHIK 
Dipika Pallikal 
- SANDHU 
Harinder Pal 
Singh (Hindistan)

WSF DÜNYA 
GENÇLER 
ŞAMPİYONASI 
2024 HOUSTON, 
ABD
Dünya Squash 
Federasyonu (WSF) 
yönetim kurulu, US 
Squash’a 12-23 Temmuz 
tarihleri arasında 
Houston, Teksas’ta 
düzenlenecek olan 2024 
WSF Dünya Gençler 
Squash Şampiyonası’na ev 
sahipliği yapma hakkını 
verdi. Hem erkeklerde 
hem de kadınlarda gençler 
bireysel turnuvalarının yer 
alacağı organizasyon, aynı 
zamanda Houston Open adlı 
iki PSA Dünya Turu Gold etkinliğine de ev sahipliği yapan 
Houston Squash Club’da gerçekleşecek.
Gelecek yılın şampiyonalarında, etkinlik tarihinde ilk kez 
erkekler ve kadınlar genç takım şampiyonaları da aynı 
anda düzenlenecek. Avustralya’nın Melbourne kentinde 
düzenlenen 2023 etkinliğinde, 16 yaşındaki Mısırlı Amina 
Orfi’nin üst üste ikinci kez kadınlarda şampiyonluğu 
kazandı ve Pakistanlı Hamza Khan 1986’da Jansher 
Khan’dan bu yana ülkesinin ilk şampiyonu oldu. Kadınlar 
takım müsabakasında Mısır ayrıca 10. WSF Kadınlar 

Dünya Gençler Takım Şampiyonası şampiyonluğunu ve 
arka arkaya 8. şampiyonluğunu elde etti. Bu, US Squash’ın, 
2010 bireysel gençler dünya şampiyonu Amanda 
Sobhy liderliğindeki kadın takımının Mısır’ı ikinci 
bitirdiği, Boston’daki 2011 kadınlar bireysel ve takım 
şampiyonasından bu yana ilk kez etkinliğe ev sahipliği 
yapması olacak.

US Squash Başkanı ve CEO’su Kevin Klipstein, “Houston, 
ABD’deki en hızlı büyüyen squash topluluklarından 
biridir ve dünyanın en iyi genç oyuncularını Teksas’ta 
ağırlamayı sabırsızlıkla bekliyoruz” dedi. “Topluluk 
inanılmaz derecede enerjik; Jahanzeb Khan’ın 
Houston Squash Club’daki tüm çabalarını takdirde 

destekliyoruz. Teksas’taki 
squash’ın tabandan 
geliştirilmesine öncülük 
etti. “Dünya Squash 
Federasyonu’nun bu 
etkinliği ABD’ye verme 
konusundaki düşüncesini 
takdir ediyoruz. Boston’da 
Dünya Gençler’e en son ev 
sahipliği yaptığımızdan 
bu yana sadece 12 yıl 
içinde genç squash’ın 
ne kadar ilerlediğini 
görmek dikkate değer 
ve büyük ölçüde 
eğitmenlerin ve 
antrenörlerin özverisi 
sayesinde, dünya 
standartlarında 
bir deneyime ev 
sahipliği yapmak 
için Houston 
ile ortaklığı 
sabırsızlıkla 
bekliyoruz.”

Houston Squash 
Kulübü CEO’su Jahanzeb 

Khan ve Yönetim Kurulu Üyesi Javed 
Khan şunları ekledi: “Squash tarihinde ilk kez Houston 
Teksas’ta, bu birinci sınıf gençlik etkinliğine ev sahipliği 
yapmak Houston Squash Kulübü için bir onurdur. ABD 
Squash ve üye ülke federasyonlarıyla çalışmaktan heyecan 
duyuyoruz ve 12-23 Temmuz 2024 tarihleri arasında 
sporcuları başarılı bir şekilde ağırlamayı sabırsızlıkla 
bekliyoruz. WSF CEO’su William Louis-Marie, “Dünya 
Squash Federasyonu adına, 2024 WSF Dünya Gençler 
Squash Şampiyonasına ev sahipliği yaptıkları için 
hem US Squash’a hem de Houston Squash Kulübü’ne 
şükranlarımızı sunmak isterim” diyerek sözlerini 
tamamladı.
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Eyüp
YARDIMCI

Başkan ne derse o!”
Bir yandan kendi kapitalist sistemini kuran futbolun avam 
yönetimi ve kendi iş bilmezlikleriyle ortaya çıkardıkları 
devasa bütçeler ve bu bütçelerle birlikte gittikçe büyüyen 
zarar hanesi rakamları. Kulüp yönetimlerinin her 
sezon öncesinde TFF tarafından belirlenmiş “Harcama 
Limitleri”nin artışı, futbol severlerin büyük kısmı için 
zenginleşmiş kulüp anlamına geliyor ki! Bu en büyük 
yanlış. İşin doğrusu ise o limitleri aşmadan bir yapılanma 
içine girmek, borç hanesindeki büyümüş ve büyümeye 
aday rakamları ise en asgariye indirmek. Futbolun bu tip bir 
idari bir pozisyona ihtiyaç duymasıyla dünyada çok sayıda 
kulüp tarafından benimsenen bir olgu olarak ortaya çıktı ve 
futbolun yönetiminde anahtar rol oynamaya başladı. Nedir 
bu olgunun adı; Sportif Direktörlük….

Almanya olmak üzere Avrupa kulüplerinde ortaya çıkan 
teknik direktörün üzerinde yer alan sportif direktörlük 
modeli şu an için benimsenmiş ve hayata geçirilmiş bir 
model anlayış. Bu model tıpkı İngiltere’de olduğu gibi teknik 
adamların menajer sıfatıyla idari anlamda da sorumluluk 
taşıdığı model. Türkiye’de sportif direktörlük modeli var 
ama İngiltere’de olduğu gibi değil. Gerçi diğer anlamda da 
ülkemizde bu model çok doğru işlemiyor hatta hiç işlemiyor 
çünkü sportif direktör olarak göreve getirilen kişinin önünde 
iki büyük engel var. Sportif direktörün önüne geçen ilk 
engelin adı teknik direktör. Teknik direktörün de önüne 
geçen engel kulüp başkanı. Türkiye’de futbol gerçeğinin 

iççinde sportif direktörler ve teknik 
direktörler tek bir amaç 
için vardır: “Kötü gidişatta 
taraftar ve medya önüne 

atılacak kurban olmak.”  
Bizde bu işler böyledir 

ama kulüp 

başkanlığı örneği açısından İspanya La Liga’dan Real 
Madrid örnek gösterilebilir.

SPORTİF DİREKTÖRLÜK NASIL ORTAYA 
ÇIKTI?
Sportif direktörlük ilk olarak Bayern Münih kulübü 
tarafından hayata geçirildi. 1964-1977 yılları arasında görev 
yapan Robert Schwann, Almanya’nın profesyonel anlamda 
ilk sportif direktörü oldu ve dünya devi Bayern’in bugünlere 
gelmesinde ilk taşları döşeyen kişi olarak tarihe geçti. Daha 
sonra futbol takımının uluslararası kariyerli oyuncusu Uli 
Hoeness, oyuncu menajer olarak bu görevi sürdürmeye 
başladı. O dönem 26 yaşında olan (2009-2014 yılları 
arasında ise Bayern Başkanı), 1978 yılında Magirus-Deutz 
ile bir sponsorluk anlaşması gerçekleştirdi. Firmadan alınan 
parayla da Paul Breitner’in Eintracht Braunschweig’dan 
Bayern Münih’e geri dönüşü sağlandı. Hoeness, 1979 yılında 
dizinden geçirdiği sakatlık nedeniyle 27 yaşında futbola veda 
etmek zorunda kalırken, 1 Mayıs 1979 günü Bundesliga 
tarihinin en geç sportif direktörü olarak göreve başlayarak 
profesyonel yöneticiliğe de ilk adımını atmış oldu. Daha 
sonra ABD’de Merchandising (ürün pazarlama) eğitimi alan 

Alman futbol adamı, başarılı uygulamalarıyla, Bayern’in 
dünyanın en iyi ve ekonomisi en güçlü kulüplerinden biri 
olmasında en önemli rollerden birini üstlendi.

Ülke futboluna genel baktığımızda, üç
aşağı beş yukarı manzara hep aynı.
Çünkü futbolun orta yerinde duran ve hiçbir 
gelişmeye izin vermeyen bir zihniyet var… 

SPORTİF 
DİREKTÖR
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Bayern Münih ve peşi sıra sportif direktörlük enstrümanını 
devreye sokan kulüplerden sonra Almanya Futbol 
Federasyonu da 2006 yılında Matthias Sammer’i sportif 
direktör olarak göreve getirerek bu uygulamayı federasyon 
çatısı altında ilk kez hayata geçirdi. 
ÖZELLİKLERİ NELER OLMALI?
Kulüplerde Sportif Direktörlük özel yetkinlikler isteyen 
çok önemli bir görev. Futbol formasını çıkarıp takım elbise 
giyerek kulüp yönetiminde söz sahibi olunan günler artık çok 
gerilerde kaldı. Futbol oynamış olmak ise bir kulübün futbol 
departmanının yönetimi için yeterli bir kıstas değil. 

Sportif Direktör futbolun yanında bir işletmenin ekonomisi 
ve finansının nasıl yönetileceğini bilmek durumunda 
çünkü milyarlarca Euro’nun el değiştirdiği günümüz futbol 
ekonomisinde hesaptan anlamayan bir kişinin hem transferde ve 
doğal olarak getirisi ekonomide başarılı olması mümkün değil. 
Bayern Münih’in efsane kalecilerinden Oliver Kahn, futbol 
kariyerinden hemen sonra Schalke’den aldığı sportif direktörlük 
teklifini işletme eğitimi almadan yapamayacağını söyleyerek 
kabul etmezken bankacılık mesleğinden gelen Christian Heidel 
ise futbol oynamadığı halde Mainz’da bu görevi başarıyla icra 
etti. Kahn’ın o dönem reddettiği görevi yıllar sonra en son 
Bayern Münih’te yerine getirirken Heidel, işletme, finansman ve 
ekonomi bilgisine sahip olarak futbol oynamamış birinin de bu 
işi başarıyla yapabileceğinin en güzel kanıtı oldu.

FUTBOLDAN GELMİŞ OLMAK AVANTAJLI 
BİR DURUM MU?
Futbolun içinden gelmiş olmak ve sporculuk yaşamında 
edinilmiş tüm tecrübeler sportif direktörlük mesleğinde avantaj 
sağlayacağı şüphesiz bir gerçek. Ancak futbolun yanı sıra finans 
kontrolü, sözleşme hukuku, genel hukuk, spor hukuku, satış 
ve pazarlama, personel yönetimi, proje yönetimi, müzakere 
yönetimi, piyasa bilgisi, iletişim yönetimi gibi bilgilerinde 
yerine getirilmesiyle bir anlam kazanıyor. Bütün bunların 
yanında iletişim ve organizasyon yeteneği, takım oyununa 
inanmak, analiz yapabilme yetisi, kendini kabul ettirme 
özelliği ve diplomatik beceriye sahip olunması da günümüz 
futbol piyasasında gereken özellikler arasında. Bu özelliklere 
sahip bir sportif direktörün görevlerinin başında planlama 
ve organizasyon gelmektedir. Takım kadrosunun gerekli ve 
kulübün sistemine uygun transferlerle oluşturulması, altyapı 
oyuncularının takibi ve scouting’in yanında maçlar, kamplar ile 
seyahatlerden oluşan futbol takviminin yönetimi, sporcuların 
seyahatlerde konaklamasının organize edilmesi bu kişinin görev 
alanı içinde bulunmaktadır. 

Alman kulüplerine baktığımızda şu anda sportif direktörlük 
yapan tüm eski futbolcuların gerekli eğitimleri aldıktan sonra 
bu göreve soyunduklarını görüyoruz. Bunların yanında 
Leverkusenli Stefan Kiessling, Mainz kalecisi Adler, Bayern 
kalecisi Ulreich, Bremenli Junuzovic, Mönchengladbachlı 
Ginter de şu an futbol yaşamlarını sürdüren ancak futbol 
yönetimi eğitimlerini, ileride alacakları görev için futbolculuk 
kariyerleri sürecinde almışlardı. 

GÖREVLER NELERDİR?
Alman Futbol Federasyonu’nda çalışan sportif direktör, 
başta sporun ve bilimin tüm olanaklarını kullanarak futbolun 

gelişimini sağlamak, scouting organizasyonu, performans 
tanısı ve video analizleri gibi konularda görev alanı belirlenen 
bir profesyonel. A Takımı hariç tüm yaş gruplarındaki 
takımlarından sorumlu durumda. Ayrıca A Milli Takımı 
teknik direktörü ile birlikte belirlenen oyun felsefesini tüm yaş 
gruplarındaki takımlara aşılanmasını sağlamak da görevleri 
arasında. Bunların yanında federasyonun her yıl belirlediği 
Milyon Euro ayırdığı yetenek gelişim programlarını kulüplerin 
gelişim merkezleri ile koordine etmek ve spor bilimcilerinin 
denetiminde yeni antrenman konseptlerini hayata geçirmek ve 
federasyonun antrenör yetiştirme programını optimize etmek de 
federasyon sportif direktörünün görev alanına girmektedir. 

Türkiye’de ise Futbol Federasyonu, ilk iş olarak zamanında 
Fatih Terim’i Galatasaray’dan alarak göreve getirdiğinde 
dünyada eşi benzeri görülmemiş bir pozisyon yarattı. Türkiye 
Futbol Direktörlüğü. Yani Terim, hem çok stresli bir yarışma 
ortamında bulunan A Milli Takım ile ilgili tüm ayrıntılarla 
uğraşacak hem de 780.576 km2’lik bir ülkenin futbolunu 
kalkındırmaya soyunacaktı çünkü görev tanımlamasından 
anlaşılan buydu. Herkes biliyordu ki, bu görev tamamen Fatih 
Terim için biçilmiş bir elbiseydi ve o bu elbiseyi çıkarttığında 
giyecek kimse olmayacaktı. Nitekim Terim ülke futbolunun 
gelişimi ile ilgili kapsamlı bir proje sunmasına karşın A Milli 
Takımı stresiyle birlikte ülke futbolu için çok fazla bir şey 
yapamadı. Hatta Fatih Terim gidişinin ise özel hayatındaki bir 
olaydan kaynaklanması ise işin ironik tarafıydı. 

ÜLKEMİZDE SPORTİF DİREKTÖRLÜK
Başkanlık sisteminden başka bir yönetim tarzı olmayan 
Türkiye’de Avrupa’da sportif direktörlük rüzgarları esmeye 
başlayınca ülke futbol kamuoyuna şirin ve iş yapıyor 
gözükmek derdindeki kulüp başkanları, çeşitli zamanlarda 
sportif direktör getirdiklerini ilan ettiler. Örneklemek gerekirse, 
Aykut Kocaman, Terraneo, Cenk Ergün, Önder Özen bunların 
öncü isimleriydi. Ancak bu ve diğer Sportif Direktör unvanı 
ile görev yapan isimlerin hiçbiri yukarıda belirtilen anlamda 
yetkilere sahip olarak görev yapamadılar. Çünkü Türkiye’de 
futbolu en iyi başkanlar bildiği için Türk tipi sportif direktörler 
ya abilik, ya seyahat organizasyonu yaptılar ya da göstermelik 
şekilde transferlerde imza atılar. İşler kötü gidince de el altında 
suçlanacak biri olarak öne sürüldüler. Bırakın başkandan yetki 
almayı, teknik direktöre söz dahi söyleyemediler. 

Fenerbahçe kulübü başkanı sayın Ali Koç, seçim vaatlerinde 
profesyonel bir ekip kuracağını söylemiş, sonrasında ise 
sözünü tutarak ekibini yurt dışından getirerek kurmuştu. İlk 
dönemde çok başarılı olmamışlardı ama özellikle 2023-2024 
sezon itibarıyla takım kadro yapılanması ve ülke dışına transfer 
edilen futbolculardan elde edilen gelire bakıldığında bir 
başarı görünmektedir. Bu benzer başarıyı bir dönem Beşiktaş 
başkanı olan Fikret Orman’da göstermişti ama sonrasında işler 
beklenilen gibi devam etmedi.
Ülkemizde bu anlamda önemli işler yaparak ortaya maddi ve 
manevi bir gerçeklik sunuyoruz ama sonrasında kulüplerin 
seçilen yeni başkanlarının “Başkanlık Modeli” ısrarı dolayısıyla 
her şey tersine dönüyor. Bu terse dönüşlerin etkisini bugün 
kulüplerimizin zara hanesine bakarak net anlayabiliriz.
Kaynak: Hüseyin Özkök
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Furkan
KUĞU

Ronnie O’Sullivan’ın üst üste dördüncü toplamda da beşinci 
kez Shanghai Masters şampiyonluğu yaşamasının ardından 
bu yazı kaçınılmaz bir hal aldı. Şu anda 47 yaşında olan 
ve hâlâ “Dünya 1 Numarası” olmayı sürdüren Ronnie’nin 
başardıkları, tüm snooker severleri heyecanlandırmaya 
devam ederken, onun bu spora olan etkisini anlatmaya 
çalışacağız. 

Sporun neredeyse her branşında bayrak taşıyıcı bir figür 
vardır. Basketbolda Jordan’ın yaratmış olduğu etkiyi tenis’te 
Roger Federer yaratırken, F1’in markalaşmasında ve 
kitlelerin ilgisini çekmesinde bu görevi Michael Schumacher 
üstlenmiştir. Her ne kadar bu branşlar kadar popüler bir spor 
olmasa da snooker için de böyle bir isim elbette var. Hatta bu 
isim snooker’ın bile önüne geçmeyi başarmış, tek başına bir 
marka haline gelmiştir. Ronnie O’Sullivan, nam-ı diğer “The 
Rocket”…

Kusursuz bir yeteneğin yarattığı heyecanla snooker’ın 
yüzü haline gelmeyi başaran Ronnie; inişli çıkışlı kariyeri, 
özel hayatında yaşadıkları ve bir dönem sahip olduğu kötü 
alışkanlıklarla tam bir anti kahraman figürü olarak karşımıza 
çıkıyor. 1992 yılında henüz 16 yaşındayken profesyonelliğe 
adım atan ve hala zirvede yer almayı başaran O’Sullivan, çok 
da popüler olmayan bu sporda, şampiyonluğunun ardından 

Novak Djokovic’ten 
tebrik tweet’i alacak, 
telefon rehberinde 

Barack Obama’nın 
numarası bulunacak kadar 
özel bir isim. Peki Ronnie 

bunu nasıl başarıyor? 

Snooker gibi durağan ve 
uzun maç saatleri olan bir 

sporda bu etkiyi yaratabilmek 
için herkesten ayrışan bir 

tarafa sahip olmak gerekli. 
Onun böyle bir ekti 

yaratmasındaki en büyük 
faktör, lakabı olan The 
Rocket’tan anlaşılacağı 
üzere hızlı ve yüksek 
serilere dayanan 
oyun tarzı. Özellikle 

siyah çevresinde oynadığı oyunlarla yüksek seriler inşa 
etmeyi başaran, tarihin en fazla yüzlük seri ve 147 yapan 
oyuncusu olma ünvanını da elinde bulunduran The Rocket, 
bu durağan oyunu bir gösteriye çevirmeyi başarıyor. Bu 
gösterilerden en büyüğü ise tartışmasız 1997 yılında “Dünya 
Şampiyonası”nda yapmış olduğu 147… Tam olarak 5 dakika 
30 saniyede yaptığı maksimum seriyle sadece snooker’ın 
değil spor tarihinin kırılması güç rekorlarından birine imza 
atan Ronnie, bunu başardığında profesyonel kariyerinin 
henüz 5. yılındaydı… 

Arzu
NESNESİ
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Dünya Şampiyonası ve Ronnie O’Sullivan 
Her snooker sever için Dünya Şampiyonası ayrı bir 
heyecan yaratır. İngiltere’nin Sheffield kentinde düzenlenen 
şampiyonada, Crucible Tiyatrosu iki hafta boyunca 
snooker severler için bir mabede dönüşür. Ronnie’nin 
snooker’da yarattığı etkiyi en iyi şekilde anlamak için 
turnuvanın herhangi bir maçını izlemek yeterlidir. İş 
öyle bir hal aldı ki turnuvayı kimin kazanacağından 
daha çok Ronnie’nin turnuvada ne kadar ileri 
gideceği, şampiyon olup olmayacağı daha fazla ilgi 
görmeye başladı. Tabii bunun sayılara da daynan bir 
nedeni de var… 

1992 yılında profesyonelliğe 
adım atmasına rağmen ilk 
Dünya Şampiyonluğu’nu 
2001 yılında kazanan Ronnie, 
7 şampiyonlukla beraber bu 
alanda da snooker’ın zirvesinde 
yer alıyor. Fakat burada 
zirvede yalnız değil. Bir 
başka snooker efsanesi olan 
Stephen Hendry ile aynı 
şampiyonluk sayısına sahip 
olan The Rocket, ilerleyen 
yaşına rağmen 2022 yılında, 
son dönemdeki en büyük 
rakibi olan Judd Trump’a karşı 
elde ettiği şampiyonlukla Stephen 
Hendry’i yakaladı. Her ne kadar verdiği 
demeçlerde bu rekoru çok önemsemediğini söylese de maç 
sonunda rakibi Judd’a uzun süre sarılan ve maç sonunda 
ağlayan Ronnie, içinde neyin ukde kalmış olduğunu 
hepimize göstermiş oldu. 

2023 yılına gelindiğinde ise en merak edien konu Ronnie’nin 
rekorun tek sahip olup olmayacağıydı. Turnuvanın 
başlamasıyla beraber fırtına gibi esen ve rakiplerine ezici bir 
üstünlük kuran The Rocket, herkesi büyüleyemeye devam 
ederken, birçok snooker sever de Ronnie’nin taç giyme 
törenine tanıklık etmenin hayalini kuruyordu. Çeyrek 
finalde karşılaştığı Luca Brecel’e üstünlük kurmayı 
başaran Ronnie, son seansa 10-6 üstün girmeyi 
başarmıştı. 

Her şeyin değiştiği maçında üçüncü 
seansında ise büyük bir şok yaşanmış, 
3 frame alması halinde yarı finale 
çıkacak olan Ronnie, daha sonra 
şampiyonluğa uzanacak olan Luca 
Brecel’e karşı maçı kaybetmişti… 
Shanghai Masters finalinde de karşı 
karşıya gelen bu ikiliden bu sefer 
gülen taraf Ronnie olsa da, birçok 
snooker takipçisi belki de o çeyrek 
final maçını o kupaya tercih 
edecektir… 

Taraf olmanın ötesinde, 
bir tarihe tanıklık etmek 
hayaliyle beklediğimiz 
2023 Crucible’ında büyük 
bir hüsrana uğradık. Evet, 
belki de Ronnie zirvede 
tek başına değil. Hala 
hepimizin içinde ukde 
kalan bir rekorun peşinde 
ama bu durum, onun 
tarihin en büyüğü olduğu 
gerçeğini değiştirmiyor. 
Rekoru egale etmeden 
önce bile tartışmaya kapalı 
olan bu “en büyüklük” 
konusu herkes tarafından 
kabul gören bir gerçek. 
Aktif kariyerine devam 
ederken bunu başarmış 
olmak, kusursuz bir 
yetenekle anlatılabilecek 
bir şey değil. Ronnie, 
sporda deha seviyesinde 
yer alan bir isim. Masa 
etrafında başardıklarının 
yanı sıra enteresan 
kişiliğiyle de dikkat geçen 
bir ikon. 
Para ödülünü beğenmediği 
için 147 yapmaktan 

vazgeçen, hoşuna gitmeyen bir vuruşun ardından maçı terk 
eden, hakemlerle tartışmaktan geri durmayan, seans arasında 
tıraş olan… Ona dair anlatılabilecek birçok farklı hikaye 
var. Bazıları başka bir oyuncu tarafından yapılıyor olsa 
büyük tepkilere neden olabilecek davranışlarken, Ronnie 
yapınca maruz görülen tipte şeyler oluyor. İşte bu sadece 
başarılı bir sporcu olmakla anlatılabilecek bir şey değil. 
Belki ilerleyen yıllarda Ronnie’nin sayılarına ulaşabilecek 
sporcular çıkacaktır ama kariyerleri boyunca Ronnie ile 

kıyaslanacak ve belki de hiçbir zaman onun snooker için 
yaptıklarının önüne geçemeyeceklerdir. Hatta işi biraz 
daha öteye taşıyacak olursak, spor tarihinde onun 

rakipsizliğine erişebilecek bir başka isim var 
mıdır bilinmez… Ronnie ilk, kusurlu ve 

tartışmasız çok yetenekli. Başardığı bunca 
şeye rağmen öyle olmasaydı da böyle 

olsaydı cinsinden hayal kurduran bir 
figür. Dehaların da insani taraflarının 
olabileceğini gösteren biri. Kariyerini 
ne zaman sonlandırır bilinmez. 
İlerleyen yaşına rağmen hala bu kadar 
başarılı olması, hatta eskisine nazaran 
maçlara çok daha konsantre çıkması 
ve pes etmeyen birine dönüşmesi tüm 
snooker severlere hayal kurdurmaya 

devam ediyor. 8. Dünya 
Şampiyonluğu’nu kazanana 
kadar, “Come on Ronnie!”
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Noah 
Mbamba

Takım: Leverkusen
Mevki: Ön Libero
Yaş: 18

18



Malick
Fofana

Takım: Genk
Mevki: Kanat
Yaş: 18
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Kamil
ERDEM

Avrupa’da 
ülkemizi temsil 
eden 3 takımımız 
kaldı. Şampiyonlar 
Ligi’nde Galatasaray, 
Konferans Ligi’nde ise Fenerbahçe 
ve Beşiktaş mücadele ediyor. İlk 
maçların sonuçlarına göre 
Galatasaray Kopenhag ile kendi 
sahasında oynadığı maçta 
2-0 mağlubiyetten berberliği 
yakalayarak 1 puanla lige başladı. 
İkinci oynadığı maçta Manchester 
United’ı deplasmanda yenerek gruptan çıkmak için 
avantaj sağladı. Galatasaray takımı bu grupta ne 
yapabilir ilk 16 ya mı kalacak yoksa UEFA Avrupa 
Ligi’ne mi devam edebilecek ya da grup sonuncusu 
olarak elenecek mi? Galatasaray takımını inceleyecek 
olursak; ön eleme maçlarında başarılı bir performans 
göstermişti. Ancak, Molde ile oynadığı son eleme 
maçında Muslera’nın başarılı kurtarışları sayesinde 
turu zor da olsa geçebildi. Hücum zenginliği olan 
bir takım olmasına rağmen savunmada rakiplere 
kolay pozisyon veriyorlar ve ikili mücadelelerde top 
kazanmada başarılı olduğu söylenemez. Savunmada 
Abdülkerim’in tek hamleli bir stoper olması da 
bir handikap. Bunu yanında Galatasaray’ın oyun 
taktiğinde ön alan baskısı uygulama düşüncesi var 

fakat burada 
büyük zaafları 
var. Orta 

saha oyuncularının 
hazır bulunuşlukları 
ve konsantrasyonları 

istikrarlı değil, 
bu yüzden çok fazla 

pozisyon veriyorlar. Geri kalan 
maçlarda gol atma şansı olsa 
da gol attığından daha fazlasını 
kalesinde görebilme ihtimali 

yüksek olan bir Galatasaray var. 
Galatasaray hücumda daha çok 

kurgulu hücumu benimsiyor fakat düşük tempolu 
pas oyunu oynadığından dolayı rakip savunmaların 
dengesini bozmakta zorlanıyor. Başta Icardi ve 
Mertens gibi oyuncuların bireysel becerileriyle sonuç 
bulabiliyor. Kalan maçlarda gol yollarında zorlanacak 
gibi görünüyorlar. Benim görüşüme göre Bayern 
Münih’in ardından diğer takımlar arasında 2.’lik ve 
3.’ük mücadelesi olacaktır. Yani Galatasaray şu an 
bir avantaj yakaladı gibi görünse de bu zaaflarını 
gideremezse gruptan çıkma ihtimalini tehlikeye 
düşürebilir.
Konferans Ligi’nde Fenerbahçe’nin gruptan çıkma 
şansı ise oldukça yüksek görünüyor. Hücum yönü 
çok çeşitli ve zengin. Özellikle merkezden yaptığı 
hücum organizasyonlarında rakiplerin önlem 

TÜRK
TAKIMLARININ 
AVRUPA YOLCULUĞU
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alması zor olacak. Bütün oyuncuların gol atma 
becerileri yüksek. Savunmayı mümkün olduğunca 
önde yapıyorlar. Topu çabuk kazanıyorlar ve yüksek 
tempoyu yakalıyorlar. Oyunu dikine oynamaları 
sayesinde çok pozisyon buluyorlar. Özellikle Tadic, 
Szymanski ve Mert Hakan’ın savunma arkasına 
yaptığı sürpriz koşular rakip savunmaların 
dengesini bozmakta başarılı oluyor. Bunun yanında 
kadro zenginliği de iyi ve alternatif oyuncuların 
kalitelerinin birbirine yakın olması nedeniyle kadro 
rotasyonunda herhangi bir sorun yaşayacaklarını 
düşünmüyorum. Gruptan birinci olarak çıkmasını 
bekliyorum.
Diğer takımımız 
Beşiktaş’a gelirsek; 
savunmada rakibe uzak 
oynamaları nedeniyle 
çok boşluk veriyorlar ve 
bire bir oyunlarda 
zayıf 
kalıyorlar. 

Son oynadıkları Brugge maçında bunu gördük, 
onlarca pozisyon verdiler. Kaleci Mert Günok’un 
iyi maç çıkarması ve rakibin son vuruşlardaki 
başarısızlığından dolayı biraz da şans eseri 1 puan 
alabildiler. Hücumda ise genelde kanatlardan 
oynamayı tercih ediyorlar yan ortalardan gole 
ulaşmayı hedefliyorlar. Bu şekildeki taktik anlayışla 
rakiplerin önlem alması daha kolaylaşıyor. Çok 
fazla net pozisyon üretemiyorlar. Gol için birkaç 

oyuncuya bel bağlamış durumdalar. 
Kolay bir grup olarak görünse de 
Beşiktaş’ın bu gruptan çıkma 
şansı çok zor olacaktır. Nitekim 

Lugano maçında da buna şahit 
olduk.

Sonuç olarak 
Avrupa’da büyük 
ihtimalle en 
favori takımız 
Fenerbahçe 
olacak gibi 
görünüyor. 
Galatasaray 

belki devam 
edebilir. Hatta 
Fenerbahçe’nin 
Konferans 
Ligi’ni 
şampiyon 
olarak 
bitirmesini 
söylemek 
hiç de zor 
olmayacaktır. 
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Yılmazcan
ALTUĞ

Vaktiyle bir elmacı varmış. Hayatında en sevdiği şeylerden 
biri elmaları yetiştirmek ve bunları satmakmış. Gel zaman 
git zaman bu elmacının elmalarında çürükler oluşmaya 
başlamış. Aldığı her mahsulde bu problemle karşılaşıyormuş. 
İşin kötüsü de yıllardır mahsullerini sattığı, dünyanın birçok 
yerinde dükkanı bulunan turtacı ile sözleşmesinin sonuna 
geliyormuş.
Sözleşmenin bitmesine yakın elmacı tutuşmuş 
tabii. Halbuki bu sözleşmenin o tarihte biteceği 
ilk imzalandığı günden belliymiş ama bizim 
elmacı (sanırım Türk o da) 

işleri son güne bırakmadan halledemezmiş. Başlamış bu 
işe bir çözüm aramaya. Aklına güvendiği bir sürü kişiye 
danışmış. Ziraat ile hiç alakası olmayan birisi demiş ki “Yaa 
senin bu elma sepeti çok eski. Bunu bir değiştir.” Hemen 
yıllardır kullandığı sepetin yerine şöyle pahalı lüks bir sepet 
almış ama nafile. Elmalar yine de çürük olduğu için turtacı 
kabul etmemiş.
Danıştığı başka birisi “Bu traktörle bu elmalar toplanmaz, 
sana son model bir traktör lazım.” Demiş. Elmacı durur mu? 

Hemen çekmiş altına pırıl pırıl bir traktör. Çekmiş çekmesine 
de elmalar bana mısın dememiş, çürümeye devam etmiş. 
Üstelik çürükler daha fazla ve daha büyük hale gelmiş. Ev 
ahalisi elmacıya: “Problem ne sepette, ne de traktörde. Gel 
şu bahçıvana bir soralım, bekçiye danışalım. Bu iş böyle 
olmaz!” dese de elmacı bu sefer de inşaatçı bir tanıdığa 
danışmaya karar vermiş. İnşaatçı kendinden çok emin şekilde 
“Ya senin en sevilen elmaların şu 4 parseldekiler. Gel onları 
daha fazla dikelim, turtacıyı memnun ederiz.” demiş. Elmacı 
ne yapsa beğenirsiniz? Heh düşündüğünüz gibi bu fikre 
harfiyen uymuş. Ev ahalisi kendini “Bu çürüme problemi 

tarlada. Bu tarlaya altın 
eksen teneke olur, en iyisini 
diksen gene de olur.” 
diye parçalasa da elmacı 
yıllardır elmayı beraber 

yetiştirdiği 

ailesini değil inşaatçıyı dinlemiş. 
Sökmüş bütün ortalama elmaları, 
basmış en sevilen elmaların 
tohumuna parayı. Fazla fazla ekmiş 
onlardan. Bir de ne görsün? Bir 
çuval para verdiği kaliteli elmaların 

hepsinde çürük var. Çürük olmayanları da turtacı; “Bunlar 
kaliteli değil ortalama elmalar, eskiden nadirdi ama şimdi 
çok var.” diyerek düşük paraya almış.
Elmacı ağlaya sızlaya gitmiş tarlasının başına oturmuş. Şöyle 
bir bakmış tarlasına; Son model traktörü boş boş duruyor, 
pırıl pırıl sepetine koyacak elması kalmamış, borç harç aldığı 
tohumlarla ektiği pahalı elmalar da satılmadığı için ziyan 
olmuş. Üstelik ne ailesine ne de kendisine yiyecek bir tek 
elma kalmamış. En pahalı elmaları ortalamaya, lüks traktörü 

Ben Bilmem
BeIN BiLiR!
Bir Play-Off meselesi…
Play-Off mu? Saçmalamayın lütfen. Ülkenin en 
fazla izlenen maçlarının yani derbilerin sayısını 
artırmak derdimizi çözmez. Aksine o maçların 
değerini düşürüp sıradanlaştırır. Aynı takımların 
zırt pırt birbirleriyle maç yaptıkları ligi kimseye 
satamazsınız.
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hurdaya, pırıl pırıl sepeti samana, bahçesi de tarlaya dönen 
elmacı şöyle bir doğrulmuş, etrafına bakmış ve ailesine dönüp 
demiş ki;
“ULAN ASLINDA PLAY-OFF KOYSAK VAR YA…”
Evet sevgili okurlar, bu benim tarafımdan uydurulmuş hikayenin 
size anımsattığı şeyin aslında uzunca bir süredir içindeyiz. İşin 
kötü tarafı futbolumuz uzunca bir süredir bir elmanın verdiği 
tokluk hissini de vermiyor… Çok uzun zaman önce düşen 
takkenin BeIN ile olan sözleşmenin bitmesiyle kel kafamızda 
yarattığı parlama ülkemize değer KATAR diye düşündüğümüz 
BeIN’in gözünü öyle bir aldı ki kendilerine şirinlik olsun diye 
kelimizi cilalıyoruz.
Bugün ben size bu keli cilalamak yerine saçkıranı çözmenin, 
(Konu Katar olunca kellikten çok bahsetmem ofansif algılanmış 
olabilir, algılanmasın.) traktörü yenilemek yerine bahçeyi 
potasyumlamanın daha mantıklı olduğunu anlatacağım. Aslında 
şu an bu satırları okuyorsanız siz zaten biliyorsunuz. O yüzden 
size değil, bu garibin yazısı hata kaza bir yetkilinin eline geçer 
de belki odadaki file -hatta fillere- birisi merhaba der diye 
anlatacağım. Ülkesine vergisini ödeyen her vatandaşın cebinden 
çıkan parayla maaşı ödenen yabancı PR ekiplerinin dönüş 
biletini alalım diye anlatacağım. 
Bahçıvan değilim ama bahçe işinden biraz anlarım. 

Hadi başlayalım.
- Play-Off mu? Saçmalamayın lütfen. Ülkenin en fazla izlenen 
maçlarının yani derbilerin sayısını artırmak derdimizi çözmez. 
Aksine o maçların değerini düşürüp sıradanlaştırır. Aynı 
takımların zırt pırt birbirleriyle maç yaptıkları ligi kimseye 
satamazsınız.
- Arkada çalsın diye açılan ligleri örnek alıp play-off getirmeyi 
düşünmek yerine en çok izlenen ligleri örnek alalım. En çok 
izlenen ligler neden en çok izleniyor ona bakalım. Yanlış 
örnekler ile değiştirerek ligi kimseye satamazsınız.
- Yabancı kontenjanının gelmesiyle bulduğu kaliteli yabancılar 
sayesinde büyükler ile aradaki makası küçülten Anadolu 
takımlarının kolu kanadı kırıldı. Kaliteli Türk futbolcular büyük 
takımlar tarafından kapışıldı, Anadolu takımlarına ise kontenjan 
nedeniyle daralan ellerini hohlayarak ısıtmak kaldı. Yabancı 
kontenjanını kaldırın, takımlar arasındaki makası daraltın. 
Büyüklerin kendi arasındaki maçın en azından 4/3’ü kadar diğer 
maçları da ilgi çekici hale getirmeden ligi satamazsınız.
- Stadyumların başta zemin olmak üzere bir standartta 
buluşmasını sağlayın. Ülkemizin birçok “yeni” stadyumundaki 
zemin, futbol oynamayı bırakın piknik yapmak için bile uygun 
değil. O patates tarlalarında oynanan futbolu Şişko Nuri’nin 
babasına bile satamazsınız.
-  Getirdiğiniz formalarda tek font kuralını revize edin. 
Formaların arkasında yeni MSN açmış emekli amca fontuyla 
yazan isim kim olursa olsun estetik açıdan felaket. Üstelik forma 
satışı ve reklamını da doğrudan olumsuz etkiliyor. Formasını 
satamadığınız takımların ligini kimseye satamazsınız.
- Ne kadar istenmese de Passolig’i getirip buraya bağladınız, 
doğru kullanın. Fişleme ve rant aracı haline getirmek yerine 
gerçekten futboldan şiddeti uzak tutacak şekilde yararlanın. 
Taraftarı hedef haline getirmekten vazgeçin, taraftarsız bir ligi 
kimseye satamazsınız.
- Geçtiğimiz sezona kadar Süper Lig’in bir sosyal medya 
hesabı dahi yoktu. Teknoloji ve dijital medyadaki yenilikleri 
yakından takip etmek zorundasınız. Dünya artık orada ve 

korkmayın robotlar dünyayı istila etmeyecek. Teknoloji bir süre 
daha dostumuz, sosyal medyayı doğru kullanın. Sosyal medya 
hesapları 90’lardaki gol haberi veren programlar gibi kullanılan 
bir ligi kimseye satamazsınız.
- Kendi kulüplerinde bile başarıları tartışılan kulüp 
başkanlarının, yine kendi hatalarından başarıya uzak kalınca 
sadece kendi çıkarlarını düşünerek sizi etkilemelerine izin 
vermeyin. Bu ülkede “futbolun akil insanı” denebilecek bir 
araba insan var. Onlara danışın. Futbolu anlamayanların 
yönettiği bir ligi kimseye satamazsınız.
- Milli takımda absürt denemeler yapmaktan vazgeçin. Milli 
takımı Lüksemburg’a yenilen bir ülkenin ligini kimseye 
satamazsınız.
- A Takım seviyesinde bile çukur dolu olan antrenman sahalarını 
elden geçirin. Antrenman tesisleri belli bir standardın altında 
olan takımlara destek olun. Düzeltmeyenlere de kabus olun. İyi 
antrenman yapmamış takımların oynadığı futbolu inanın bana 
kimseye satamazsınız.
- Altyapıda torpil, rüşvet, kayırmanın önüne geçin. Sırf birinin 
yeğeni, kardeşi ve hatta oğlu diye yetenek fakiri insanların 
yüksek seviyede top oynamasını engelleyin. Ülkenin her 
köşesinde futbolu sevdirecek etkinlikler düzenleyin, her 
mahallede futbol oynanacak nizami bir saha olmasını sağlayın. 
Biz futbol konusunda yetenekli bir ülkeyiz, bu yeteneklerin 
solmasını engelleyin. Yetenekleri yitip giden bir ülkenin ligini 
kimseye satamazsınız.
- Kulüplerin kötü niyetli menajerlerin ve yöneticilerin çiftliği 
olmaması için yasal düzenlemeler getirin. Kanı emile emile 
elektrik faturasını ödeyemez hale getirilen bir eski şampiyonun 
olduğu bir ligi kimse almaz. Yani satamazsınız.
- Kendine yazar, yorumcu, muhabir diyen ancak herhangi bir 
takımın amigoluğunu yaparak futbol izleyicilerini birbirine 
düşürmek suretiyle cebini dolduranların iş bulmasını engelleyin, 
sizi doğru eleştirenleri değil. Birbirine düşman olmuş insanların 
ligi kimseye satamazsınız.
- En sonuncusu ve en önemlisi; hakemlerinizi doğru ve 
iyi eğitin. Kazandıkları parayı sahada muhatap oldukları 
futbolcuların seviyesine getiremezsiniz biliyoruz ama 
en azından bir yandan bacanakları ile lokanta açmaları 
gerekmeyecek bir seviyeye getirin. Hakemler sahada sizin, 
dolayısıyla Türk Futbolu’nun adaletini temsil ediyor. Ne 
taraftardan, ne oyuncudan, ne teknik direktörden ne de 
başkandan çekinmeden sadece adaleti düşünmelerini sağlayın. 
Kalifiye ve hak eden hakemlerin doğru yerlere geldiğinden 
emin olun. Bu lige Maradona’yı yerinden kaldırıp getirseniz 
önündeki ofsayta bayrak kaldırmaktan aciz, gördüğünü çalmaya 
korkan, “nasılsa VAR’dan uyarırlar” diye düşünerek işini eksik 
yapan hakemlerin yönettiği bir ligi NE YAPARSANIZ YAPIN 
KİMSEYE, BAKIN KİMSEYE SA-TA-MAZ-SI-NIZ!
Bunları burnu havada, narsist bir yerden söylemiyorum. Bu 
ülkenin futbolunu yıllardır izleyen, takımı bu ülkenin futbolunda 
kupa kazanınca hüngür hüngür ağlayan bir meczup olarak 
söylüyorum.
Lütfen.
Lütfen oyunumuzu bozmayın. 
Not: Eğer bu yazıyı size yayıncının mobil uygulaması üzerinden 
yazmış olsaydım muhtemelen ya donarak okuyacak ya da 
geriden gelecektiniz.
Demem o ki yayıncıya da bir çift lafım elbette olacak
ama o başka bir yazının konusu. 23
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BUNLARI
BİLİYOR MUSUNUZ?

FIFA Dünya Kupası 
1966 ve 1983'te iki 
kez çalınmıştır, 
ancak her ikisinde de 
tekrar kurtarılmıştır.

2014 yılında bir grup 
astronot, Dünya 
Kupası'nı kutlamak için 
Uluslararası Uzay 
İstasyonunda futbol 
maçı yapmıştır. Bu maç 
uzayda yapılan ilk maç 
olarak tarihe geçmiştir.

Lionel Messi, 2012 
yılında attığı 91 gol 
ile bir takvim yılında 
en çok gol atan 
oyuncu rekorunu 
elinde tutmaktadır.

László Kubala, FIFA 
tarafından tanınan üç 
ayrı milli takımda 
oynayan tek oyuncudur. 
Arjantin, İspanya ve 
Kolombiya formaları 
giymiştir.

West Auckland Town 
FC, büyük bir Avrupa 
kupası kazanan ilk 
İngiliz takımı olmuş-
tur.5
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Futbol Sevdası
Hücre cezası almış iki kafadar dışarı çıkınca futbol camiasının içine girmek için planlar 
yapmaktadır. Tibor’un en büyük hayali Fransa Milli Takımı’na girebilmektir. Manu da onun 
menajeri olacaktır. Menajerlik mesleğinin inceliklerini öğrenmek için Colanna’dan yardım 
isterler. Piyasada yaptıklarıyla pek iyi anılmayan Colanna bu teklifi kabul eder. Tibor ve 
Manu, birden kendilerini renkli bir dünyanın içinde bulurlar. Manu artık camianın en 
popüler isimlerinden biri olmuştur. Lüksün her türlüsü, kızların en güzeli ve paranın oluk 
oluk aktığı bu dünyada, süper menajerler şöhretin zirvesine çıkar. Ama halk insanı vezir de 
edebilir, rezil de…28
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